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TOELICHTING

Het nieuwe Lichtplan dat sinds 1 juli laatstleden van toepassing is op de autosnelwegen, 
heeft al heel wat stof doen opwaaien. In die zin zelfs dat het ondertussen al herhaalde ma-
len werd bijgesteld. Dat heeft echter nog niet tot een algemeen aanvaard en gedragen plan 
geleid. Bijstellingen op papier kunnen in de praktijk niet altijd even eenvoudig worden 
gerealiseerd. Daar zijn verschillende oorzaken voor, maar de betrokken actoren wijzen 
er alvast op dat de infrastructuur waarover we beschikken, onaangepast is en te weinig 
gebruik maakt van mogelijkheden die op de markt beschikbaar zijn.

Toch staan de technische evoluties op het vlak van de openbare verlichting niet stil. Zo is 
het tegenwoordig perfect mogelijk om een volledig geautomatiseerd systeem te installeren 
dat het mogelijk maakt op basis van de analyse van verschillende parameters (zichtbaar-
heid, regen, mist, al dan niet druk verkeer enzovoort) automatisch ingeschakeld te worden 
en wel op zo een manier dat dat bijvoorbeeld per kilometer kan worden gediversifieerd.

Andere systemen maken het bijvoorbeeld mogelijk op basis van gebruiksintensiteit (veel 
of weinig gebruikers) de lichten aan te passen. Dat kan automatisch of op verzoek van de 
gebruikers zelf. In Nederland zijn er ondertussen verschillende fietstrajecten gerealiseerd 
waar de fietsers zelf  kunnen kiezen of ze een bepaald traject afleggen bij een gedempte 
openbare verlichting dan wel of ze extra licht willen hebben. 

De investeringen die daarmee gepaard gaan, hebben heel wat positieve effecten. In de 
eerste plaats wordt er op een zo zuinig mogelijke manier omgegaan met verlichting en 
energie, wat uiteraard de totale factuur ten goede komt, maar ook voordelen heeft inzake 
milieu (bijvoorbeeld CO2-uitstoot). Tegelijkertijd nemen ook het gebruiksgemak en het 
veiligheidsgevoel bij de gebruikers evenredig toe.

Dit voorstel van resolutie heeft dan ook tot doel de Vlaamse overheid aan te zetten een 
traject uit te werken met betrekking tot de openbare verlichting. De bedoeling van dat 
traject is dat er in overleg met de actoren en producenten een analyse wordt gemaakt van 
de problemen waarmee men vandaag wordt geconfronteerd op het vlak van de openbare 
verlichting en van de concrete oplossingen en gebruiksmogelijkheden die zich aandienen. 
Op basis van die analyse kan dan een investeringstraject worden opgesteld dat rendement, 
zuinig energiegebruik, veiligheid en gebruiksgemak, en kostenbesparing met elkaar moet 
combineren.

Als tweede onderdeel wordt gevraagd om ten behoeve van (en in overleg met) de lokale 
besturen een voorbeeldenboek met ‘good practices’ uit binnen- en buitenland op te stel-
len dat inspiratie kan bieden voor een eigen lichtbeleid dat gebaseerd is op de eerder ge-
noemde positieve gevolgen. Het is het ideale tijdstip om een dergelijk voorbeeldenboek te 
ontwikkelen gezien het feit dat later dit jaar de gemeenteraadsverkiezingen plaatsvinden, 
zodat de nieuwe besturen zich kunnen laten inspireren bij het ontwikkelen van hun beleid.
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V L A A M S  P A R L E M E N T

VOORSTEL VAN RESOLUTIE

Het Vlaams Parlement,

– vaststellende dat:
1º onder andere het nieuwe Lichtplan van de Vlaamse overheid aanleiding geeft tot een 

maatschappelijke discussie over de openbare verlichting;
2º het omzetten van theorie naar praktijk door gebrek aan geschikte infrastructuur 

bijzonder moeilijk is en blijft; 

– overwegende dat ondertussen heel wat technische mogelijkheden ontwikkeld zijn voor 
een slimme openbare verlichting die een combinatie tussen gebruiksvriendelijkheid en 
gebruikszekerheid, veiligheid, zuinig omgaan met energie en efficiënt investeren om 
kosten te besparen, mogelijk maakt;

– vraagt de Vlaamse Regering:
1º in overleg met alle actoren en producenten een traject te starten dat ertoe moet 

leiden dat er een analyse wordt gemaakt van de problemen waarmee men vandaag 
wordt geconfronteerd op het gebied van de openbare verlichting, en van de concrete 
oplossingen en gebruiksmogelijkheden die zich aandienen;

2º op basis van die analyse een investeringstraject op te stellen dat rendement, zuinig 
energiegebruik, veiligheid en gebruiksgemak, en kostenbesparing met elkaar moet 
combineren;

3º ten behoeve van en in overleg met de lokale besturen een voorbeeldenboek met 
‘good practices’ uit binnen- en buitenland op te stellen dat inspiratie kan bieden 
voor een eigen lichtbeleid, gebaseerd op eerder genoemde voordelen. 
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